

334 (XI). Non-governmental organizations

Resolution of 20 July 1950 ¹³⁸

A

REVIEW OF NON-GOVERNMENTAL ORGANIZATIONS IN CONSULTATIVE STATUS

(1)

The Economic and Social Council,

Considering that a number of non-governmental organizations at present in category B might more appropriately be placed on the register of the Secretary-General since their interests are specialized and do not require that they remain in continuous consultative relationship, but that they be called in for *ad hoc* consultations as appropriate,

Decides that the following organizations at present in category B should be placed on the register of the Secretary-General:

Associated Countrywomen of the World
 Boy Scouts International Bureau
 Econometric Society
 International Student Service
 International Union of Producers and Distributors of Electric Power
 World Power Conference
Service Civil International
 World Association of Girl Guides and Girl Scouts
 World Federation of Democratic Youth.

(2)

The Economic and Social Council

Decides that the following organizations formerly in category C, which had been placed on the register when category C was abolished, pending the review of the organizations in consultative status, should be placed in category B:

Lions International — International Association of Lions Clubs
 Rotary International
 World Organization of the Teaching Profession.

(3)

The Economic and Social Council

Decides that the International Federation of Secondary Teachers, formerly in category C and placed on the register pending the review of organizations in consultative status, should remain on the register.

(4)

The Economic and Social Council

Decides that the International Association of Penal Law and the International Bureau for the Unification of Penal Law should remain in category B, but be jointly represented.

¹³⁸ See 395th meeting of the Council.

334 (XI). Organisations non gouvernementales

Résolutions du 20 juillet 1950 ¹³⁸

A

REVISION DE LA LISTE DES ORGANISATIONS NON GOUVERNEMENTALES DOTÉES DU STATUT CONSULTATIF

(1)

Le Conseil économique et social,

Estimant qu'un certain nombre des organisations non gouvernementales qui appartiennent actuellement à la catégorie B devraient plutôt être inscrites au registre du Secrétaire général, parce que le caractère particulier de leur activité n'exige pas qu'elles aient continuellement des consultations avec le Conseil, mais qu'elles soient consultées sur des questions précises, le cas échéant,

Décide d'inscrire au registre du Secrétaire général les organisations suivantes, qui appartiennent actuellement à la catégorie B :

Association mondiale des femmes rurales
 Bureau international des éclaireurs
 Société d'économétrie
 Entr'aide universitaire internationale
 Union internationale des producteurs et distributeurs d'énergie électrique
 Conférence mondiale de l'énergie
 Service civil international
 Association mondiale des guides et des éclaireuses
 Fédération mondiale de la jeunesse démocratique.

(2)

Le Conseil économique et social

Décide de ranger dans la catégorie B les organisations suivantes, qui appartenaient précédemment à la catégorie C et qui, en attendant la révision de la liste des organisations dotées du statut consultatif, avaient été inscrites au registre lors de la suppression de la catégorie C :

Lions International — International Association of Lions Clubs
Rotary International
 Organisation mondiale de la profession enseignante.

(3)

Le Conseil économique et social

Décide de laisser inscrite au registre la Fédération internationale des professeurs de l'enseignement secondaire officiel, qui appartenait précédemment à la catégorie C et qui, en attendant la révision de la liste des organisations dotées du statut consultatif, avait été inscrite au registre.

(4)

Le Conseil économique et social

Décide que l'Association internationale du droit pénal et le Bureau international pour l'unification du droit pénal continueront d'appartenir à la catégorie B, mais devront avoir une représentation commune.

¹³⁸ Voir la 395^e séance du Conseil.

(5)

The Economic and Social Council

Decides that consultative status should be withdrawn from the following organizations:

International Association of Democratic Lawyers
International Organization of Journalists.

B

HANDBOOK OF NON-GOVERNMENTAL ORGANIZATIONS

The Economic and Social Council,

Considering that the Union of International Associations has published a *Yearbook of International Organizations* which includes information regarding a comprehensive number of international non-governmental organizations, and

Taking note of the intention of the Union of International Associations to continue the publication of such a yearbook on an annual basis, and to take into account in future editions suggestions offered and information made available by the United Nations,

Expresses the hope that the Secretary-General will offer the Union of International Associations as much information and co-operation as possible; and

Decides not to give any further consideration, at this time, to the publication by the United Nations of a handbook concerning non-governmental organizations.

335 (XI). Draft rules for the calling of non-governmental conferences

Resolution of 20 July 1950 ¹³⁹

The Economic and Social Council,

Having been consulted by the Secretary-General with regard to the preparation of draft rules for the calling of non-governmental conferences in accordance with General Assembly resolution 367 (IV),

Advises the Secretary-General that it approves the following draft rules for the calling of non-governmental conferences; and

Recommends that the Secretary-General submit these draft rules to the General Assembly:

"Rule 1

"The Economic and Social Council, after consultation with the Secretary-General, may at any time decide to call a non-governmental conference on any matter within its competence.

¹³⁹ See 395th meeting of the Council.

(5)

Le Conseil économique et social

Décide de retirer le statut consultatif aux organisations suivantes:

Association internationale des juristes démocrates
Organisation internationale des journalistes

B

RÉPERTOIRE DES ORGANISATIONS
NON GOUVERNEMENTALES

Le Conseil économique et social,

Considérant que l'Union des associations internationales a publié un *Répertoire des organisations internationales*, qui contient des renseignements sur un nombre très important d'organisations non gouvernementales,

Prenant acte de l'intention qu'a l'Union des associations internationales de publier ce répertoire tous les ans et de tenir compte, dans les éditions ultérieures, des suggestions présentées et des renseignements fournis par l'Organisation des Nations Unies,

Exprime l'espoir que le Secrétaire général fournira à l'Union des associations internationales des renseignements aussi nombreux et une coopération aussi large que possible; et

Décide de ne pas donner d'autre suite, pour l'instant, au projet de publication, par l'Organisation des Nations Unies, d'un répertoire des organisations non gouvernementales.

335 (XI). Projet de règlement concernant la convocation des conférences non gouvernementales

Résolution du 20 juillet 1950 ¹³⁹

Le Conseil économique et social,

Ayant été consulté par le Secrétaire général au sujet de la préparation d'un projet de règlement concernant la convocation des conférences non gouvernementales, conformément à la résolution 367 (IV) de l'Assemblée générale,

Informe le Secrétaire général qu'il approuve le projet de règlement ci-dessous concernant la convocation des conférences non gouvernementales; et

Recommande que le Secrétaire général soumette ce projet de règlement à l'Assemblée générale:

"Article premier

"Le Conseil économique et social, après avoir consulté le Secrétaire général, peut à tout moment décider de convoquer une conférence non gouvernementale pour examiner toute question relevant de sa compétence.

¹³⁹ Voir la 395^e séance du Conseil.